
Færøudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 2. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FÆU alm. del

Spørgsmål 20
Færøerne har netop vedtaget en lov, der ændrer voldtægtsbestemmelsen til at være 
samtykkebaseret, tilsvarende den danske lov på området. I den forbindelse bedes mini
steren svare på følgende spørgsmål:
Har det i Danmark medført flere anmeldelser, sigtelser og domme, at voldtægtsbestem
melsen er blevet ændret til at være samtykkebaseret – i givet fald, hvor mange flere 
anmeldelser, sigtelser og domme er der tale om?
Hvis det har medført en stigning i sager i Danmark, har politiet og anklagemyndigheden 
så fået tildelt tilsvarende ressourcer til at behandle det øgede antal sager?
På Færøerne er der netop vedtaget en tilsvarende lov om samtykke. Kan Færøernes 
Politi og anklagemyndigheden på Færøerne forvente et øget antal anmeldelser, sigtelser 
og domme? Hvis ja, vil der i så fald blive tildelt tilsvarende ressourcer til Færøernes Politi 
og anklagemyndighed?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Edmund Joensen (SP).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Edmund.joensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Edmund Joensen
formand
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